
PROTOKÓŁ Nr VII/2015 
z Sesji Rady Powiatu Toruńskiego 
odbytej w dniu 28 kwietnia 2015 r. 

w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Toruniu 

Przewodniczący Rady Tomasz Zakrzewski o godz. 13°5 otworzył VII Sesję Rady 
Powiatu Toru11skiego. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

Następnie Przewodniczący stwierdził, że w chwili obecnej w obradach bierze udział 18 
radnych, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 
Lista obecności stanowi załącznik nr I do protokołu. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad VII Sesji Rady Powiatu Toru11skiego. 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie VII Sesji Rady Powiatu, 

b) stwierdzenie prawomocności obrad, 

c) przyjęcie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu z Vl Sesji Rady Powiatu. 

2. Wręczenie nagród laureatom konkursu „Wolontariusz Roku Powiatu Toru11skiego 2014". 

3. Przedstawienie Informacji Pa11stwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie 

bezpiecze11stwa sanitarnego w Powiecie w 2014 r. 

4. Informacja o realizacji zada11 zimowego utrzymania dróg w sezonie 2014/2015. 

5. Przedłożenie Sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Toruniu za 2014 rok. 

6. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu Toruńskiego. 

7. Zatwierdzenie powiatowego programu oddz iaływań korekcyjno-edukacyjnych dla osób 

stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Toru11skim na lata 2015 - 2018. 

8. Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia Powiatowego Funduszu Stypendialnego oraz 

regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów zamieszkujących Powiat Toruński. 

9. Zmiany do budżetu na 2015 rok. 

1 O. Zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2015 - 2021. 

11. Informacja Starosty o pracy Zarządu między posiedzeniami. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 



13. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia. 

14. Zamknięcie VII Sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

Wicestarosta Toru11ski Andrzej Siemianowski zaproponował aby znieść z porządku obrad 
punkt 8 z uwagi na konieczność dopracowania pewnych elementów regulaminu. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowan ie nad zmienionym porządkiem obrad, który to 
został przyjęty jednogłośnie w obecności 18 radnych. 

d) 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z VI Sesji Rady 
Powiatu. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z VI Sesji Rady Powiatu został przyjęty 
w brzmieniu opracowanym w obecnośc i 17 radnych głosujących za i jednym głosie 

wstrzymującym się. 

Ad.2. 
Inspektor Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Pani Joanna Rybitwa przedstawiła w 
ki lku słowach zasady konkursu „Wolontariusz Roku Powiatu Toruńskiego 2014", 
zaprezentowała sylwetki laureatów i ich działalność. 

Starosta Toru11ski Mirosław Graczyk w kilku słowach podziękował laureatom za ich trud, 
zaangażowanie w pracę na rzecz osób potrzebujących. Podkreślił ich ważną rolę w 
społeczeństwie . Pogratulował nagrody i wyróżnie11 laureatom. 

Przewodniczący Rady pogratulował laureatom zwycięstwa, podziękował za ich pracę, 

życząc dalszych sukcesów i satysfakcji z wykonywanej pracy. 

W tym miejscu nastąpiło uroczyste wręczenie nagród zwycięstwom konkursu i wyróżnionym. 

Przewodniczący Rady zarządził przerwę 5 minutową. 
Po przerwie wznowiono obrady o 1410

. 

Ad.3. 
Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej Pani Hanna Wolska przedstawiła 

informację Paf1stwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie bezpiecze11stwa 
sanitarnego w Powiecie w 2014 roku. 
Materiał poglądowy stanowi załącznik nr 2 do protokołu . 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Michał Ram lau zapytał ile wynosiła grzywna nałożona na wójta gmmy Obrowo. 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że była to grzywna w wysokości I tys. złotych. 

Radni podjęli dyskusję w temacie zasadności szczepie11, poziomu osób zaszczepionych, 
konsekwencji uchylania się od szczepień dzieci, niebezpiecze11stwa wywołan ia epidemii . 
Podjęli dyskusję na temat tzw. środowiska opornego, niebezpiecznego działania „Ruchu 
Antyszczepionkowego". Przeanalizowano uprawnienia jakie są w kompetencji Inspektora 
Sanitarnego w zakresie przeciwdziałan iu złym trendom antyszczepiennym. Dyskutowano na 
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temat sklepów z tzw. ,,dopalaczami" i skutków ich działalności, zagrożeń, podejmowanych 
działań przez PSSE w ramach przeciwdziałaniu narkomani. 

Ad.4. 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Pan Henryk Dygasiewicz przedstawił informację 
z realizacji zadań zimowego utrzymania dróg w sezonie 2014/2015. 
Materiał poglądowy stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Radni nie podjęli dyskusji w tym punkcie obrad. 

Ad.5. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Społecznej Pani Jolanta Zielińska zreferowała 
Sprawozdanie z działalności PCPR w Toruniu za 2014 r. 
Materiał poglądowy stanowi załącznik nr 4 do protokołu . 

Radni podjęli dyskusję w tym punkcie obrad. Poddano szerszej analizie kwestie dotyczącą 
realizacji zadań związanych z usuwaniem barier architektonicznych, realizacji zadań w 
ramach Funduszy Synergia, PFRON. 

Przewodniczący Rady zarządził 5 m inutową przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady o godz. 14 55
· 

Ad.6. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Społecznej Pani Jolanta Zieli11ska przedstawiła 
Ocenę zasobów pomocy społecznej Powiatu Toruńskiego. 
Materiał poglądowy stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Radni nie podjęli dyskusji w tym punkcie obrad. 
W tym miejscu posiedzenie opuściła radna Agnieszka Jankierska -Wojda. 

Ad.7. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Jolanta Zielińska przedstawiła 

program oddziaływań korekcyjno-edukacyjnych dla osób stosujących przemoc w rodzinie w 
Powiecie Toruńskim na lata 2015-2018. 

Przewodniczący Komisj i Zdrowia i Opieki Społecznej Cezary Strąkowski przedstawił 
pozytywną opinię w sprawie zatwierdzenia „Powiatowego programu oddziaływań 

korekcyjno-edukacyjnych dla osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Toruńskim". 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radni podjęli dyskusję w temacie zasad wydawania tzw. ,,niebieskich kart". Poddano 
analizie zmiany przepisów w ustawie o przeciwdziałaniu przemocy. Wskazano na rosnącą 
liczbę zakładanych kart i potrzebę wdrożenia programu oddziaływań korekcyjno
edukacyjnych. Podkreślono, że w latach ubiegłych zadania, które są przewidziane w tym 
programie realizowane były przez Izby wytrzeźwień. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania, w obecności 19 radnych, Uchwała 
Nr VII/39/2015 Rady Powiatu Toru11skiego z dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie 
zatwierdzenia „Powiatowego programu oddziaływań korekcyjno-edukacyjnych dla osób 
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stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Toruńskim na lata 2015-2018" została 
przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad.8. 
Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska - Drążela przedstawiła zmiany do budżetu na 2015 rok. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Łukasz Kowalski przedstawił 

pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego 
na rok 2015. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Dariusz Meller zapytał czy brak dotacj i dla Szkoły Muzycznej w Chełmży rodzi 
jakieś skutki finansowe dla budżetu. 

Skarbnik Powiatu odpowiedz iała, że brak dotacji nie rodzi żadnych skutków. Zadanie 
zostało wykonane w latach 2013/2014, nie będzie jedynie rekompensaty za wykonanie 
zadania. 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, w obecności 18 radnych, Uchwala 
Nr VII/40/2015 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego na 2015 rok została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad.9. 
Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska - Drążela przedstawiła zmiany do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2015-2021. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Łukasz Kowalski przedstawił pozytywną 

opinię o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wielo letniej Prognozy Finansowej na lata 
2015 - 2021. 

Przewodniczący otworzył dyskusj ę, jednak radni nie zabrali w niej głosu, następn ie odczytał 

projekt uchwały i zarządził głosowanie . 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, w obecności 18 radnych, Uchwala 
Nr VIl/41/2015 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 - 2021 została przyjęta 

jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu . 

Ad.IO. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali informację z prac Zarządu i 
otworzył dyskusję. 

Radny Michał Ramlau zapytał na jakim etapie są ustalenia w sprawie ZIT-ów, czy znane jest 
stanowisko innych uczestników dotyczące formy prawnej ZIT. 
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Starosta Toruński Mirosław Graczyk poinformował, że zgodnie z ustaleniami na Komitecie 
Sterującym wszystkie samorządy zostały zobowiązane do złożenia deklaracji odnośnie 
fom1y prawnej ZIT. Podkreślił, że wcześniej odbywały się spotkania i konsultacje, w sprawie 
preferowanych rozwiązaniach dot. formy prawnej. W chwili obecnej czekamy na informację 
zwrotną ze strony samorządów. 

Radny Dariusz Meller zapytał czy na posiedzeniu 25.04.2015 roku dotyczącego zmiany 
regulaminu DPS Browina nie zapadły decyzje dotyczące zwolnień z pracy pracowników 
DPS. Popros ił o rozwinięcie punktu dotyczącego zbycia nieruchomośc i w miejscowości 
Browina. Poprosił również o wyjaśnienie czego ma dotyczyć projekt aktywizacji zawodowej 
ludzi młodych do 29 r .ż. , którzy nie podejmują dokształcania, szkolenia. 

Wicestarosta Toruński Andrzej Siemianowski zabierając głos poinformował, że zmiana w 
zakresie zmiany regulaminu DPS w Browinie wynikała z auditu wewnętrznego 

przeprowadzonego w DPS. Zmiany te nie wiążą się z podejmowaniem decyzji w kwestii 
zwolnie11 pracowników. 

Starosta Toruński Mirosław Graczyk zabierając głos uzupełnił informację, że na dzie11 
dzisiejszy nie występuje taka konieczność, niemniej j ednak w sytuacji wysokiej umieralności 
podopiecznych DPS i dużej ilości wolnych miejsc może zaistnieć taka sytuacja i konieczność 
redukcji etatów w przyszłości. 

Sekretarz Powiatu Czesław Makowski odnosząc się do pytania dotyczącego sprzedaży 
działek w Browinie poinformował, że niniejsza kwestia dotyczyła niewielkiej działk i na 
której znajduj ą się stare garaże i stanowi ona problem dla Pani Dyrektor DPS z powodu 
ciągłej kon ieczności oczyszczania tej działki z za legających śmieci. Podkreślił, że decyzja co 
do zbycia tej działki już zapadły wcześniej . 

Dyrektor PUP dla Powiatu Toruńskiego Pan Waldemar Bartkowiak odnosząc się do pytania 
dotyczącego aktywizacji osób do 29 r.ż. po informował, że środki na realizację tych celów 
pochodzą z Europejskiego Funduszu Społeczne. Zakres real izacji programu został określony 
przez Ministra Pracy i Polityki Społecznej , dotyczy osób do 30 r. ż. Powiedział, że kwota 
przewidziana na ten cel jest na poziomie 2 mln złotych, program zostanie uruchomiony w 
terminie 2 tygodni. Powiedział, że program ten przewiduje szkolenia, staże, prace 
interwencyjne. 

Ad.11. 
Przewodniczący poinformował, że wpłynęła odpowiedź na interpelację Leszka Syroki. 

Radny Michał Ramlau zapytał czy jest znany podział środków na tzw. ,,nakładki" , czy w 
planie tym j est ujęta droga na odcinku Kawęczyn-Łążyn. 

Starosta Toru11ski odpowiedział, że w tej sprawie nie zapadły końcowe decyzje, na chwilę 
obecna trwają rozmowy. 

Radny Dariusz Meller zadał pytanie w jakich okolicznościach i dlaczego doszło do sytuacj i, 
w której zastępca Komendanta Policji na poprzedniej sesji przeprasza za słowa, które 
wcześn iej wypowiedział. 

Przewodniczący Rady Powiatu odpowiedział, że to pytanie nie powinno być skierowane do 
Rady czy Zarządu. 
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Starosta Toruński powiedział, że o tę kwestię należało by zapytać samego zastępcę 

Komendanta. 

Radny Łukasz Kowalski wystąpił z interpelacją aby Zarządu Powiatu wystąpił do Marszałka 
i Zarządu Dróg, w sprawie remontu drogi nr 599 w miejscowości Zalesie z uwagi na jej 
bardzo zły stan techniczny. 

Radny Paweł Polikowski poprosił o udzielenie informacj i kto był autorem artykułu 
umieszczonego na stroni e Powiatu Toruńskiego dotyczącego uroczystości związanych z 5 
rocznicą Katastrofy Smoleńskiej i odsłonięciem okolicznościowego obelisku. Podkreślił, że 
zarówno info1macje i umieszczone fotografie mówią tylko o uczestnictwie 3 radnych 
koalicyjnych pomijając udział w uroczystościach radnych opozycyjnych. Wyraził swoją 
dezaprobatę na okoliczność tego zdarzenia. 

Starosta Toruński odpowiedział, że uczestnictwo 3 radnych koalicyjnych w uroczystościach, 
o których mówił radny Polikowski było nieprzypadkowe, zostali oni upoważnieni do udziału 
w tych obchodach i złożenia okolicznościowego wieńca. Podkreślił, że pracownicy Starostwa 
nie są wstanie śledzić aktywności w uroczystościach wszystkich radnych, nie mieli wiedzy 
na temat charakteru uczestnictwa pozostałych osób w tych konkretnych obchodach. 

Radni podjęli dyskusj e w przedmiocie wspólnego wypracowania dobrego zwyczaju, zasad, 
które na przyszłość pozwoliłyby uniknąć tego typu nieporozumień. 

Ad.12. 
Przewodniczący Rady przypomniał zgromadzonym radnym o obowiązku złożenia 

oświadczenia majątkowego w terminie do końca kwietnia 201 5 r. 

Ad.13. 
Przewodniczący Rady Powiatu, Tomasz Zakrzewski wobec braku dyskusji i wyczerpanego 
porządku obrad zamknął Vfl Sesję w dniu 28 kwietnia 2015 r. o godzinie 1625

. 

I 
Pro około~ła ( 

l,,<;;,,i(!J I {lul,(. 
Jolanta Taruć 
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